
Předvánoční zamyšlení
Vážené kolegyně, vážení kolegové, dovolte 
mi na úvod nového vydání naší Čepelky leh-
ké zamyšlení nad stavem našeho světa, naší 
společnosti a nás samotných. Toto období 
bývá již tradičně dobou hodnocení, bilanco-
vání a také plánování. Už mně samotnému 
to začíná připadat jako klišé, jelikož si to ří-
káme v poslední době při konci každého roku 
opakovaně, ale rok 2023 je asi nejtěžší a nej-
složitější rok, který jak svět, tak i naše firma 
Czech Blades v poslední době prožívá. Jen 
v rychlosti – válka na Ukrajině, nově konflikt 
na blízkém východě (Izrael vs. Palestina), 
ceny energií, inflace obecně, nestabilní mě-
nové kurzy a tak dále a tak dále… Všechny 
tyto faktory mají velmi negativní vliv na fun-
gování a hospodaření naší firmy. K těm vněj-
ším faktorům se přidávají i faktory vnitřní, ať 
už měřitelné (nižší výkony a někdy také nižší 
kvalita naší produkce, nedodržování přede-
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psaných postupů), tak i ty „pocitové“, jako 
je neochota, nesoustředěnost, sobeckost.  
A tím se dostávám k jádru tohoto zamyšlení, 
kde si pomohu citátem - „Bože, dej mi vytr-
valost, abych překonal věci, které změnit 
nemohu, dej mi sílu, abych změnil věci, které 
změnit mohu, dej mi moudrost, abych tyto 
věci dokázal rozlišit.“  (Aischylos).
Velmi bych si přál, abychom my, jako společ-
nost Czech Blades, ale i my, jako každý z nás, 
našli energii na překonání nepřízně vnějšího 
okolí a aktivně se zaměřili na to, co změnit 
můžeme, což je náš přístup k řešení problé-
mů, aktivita, ochota a vlídnost. Začněme 
každý u sebe a snažme se svět kolem nás 
udělat lepší. Přeji vám a všem vašim blízkým 
hodně zdraví a štěstí a nám všem úspěšnější 
rok 2024.

MaM
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- DODAVATEL S TRADICÍ

práci narušil až vzrůstající vývoj cen v roce 
2021 a v roce 2022. Ceny beden nejdrama-
tičtěji vzrostly v roce 2022, jednalo se až  
o 136% nárůst oproti cenám v letech 2017 
- 2020. Důvodem nárustu byl Covid, kdy 
suroviny pro výrobu byly nejisté, a přede-
vším válka na Ukrajině. Bedna je z převáž-
né části tvořena speciální voděodolnou 
překližkou, kterou dodavatel nakupoval  
v Rusku, Bělorusku a na Ukrajině. Vzhledem 
k sankcím, které hrozí při jakémkoliv ob-
chodním styku s Ruskem, dodavatel omezil 
nákup jen z Ukrajiny. I přes nepříznivé pod-
mínky v této zemi jsou dodávky překližky 
zajištěny a cena se pomalu začíná snižovat. 
Ale do cenové hladiny, na kterou jsme byli 
zvyklí před rokem 2021, máme ještě hodně 
daleko.
Na zvýšení cen jsme reagovali výběrovým 
řízením i testováním jiného dodavatele, 
kde jsme si ale stejně ověřili, že dodavatel 
s námi jedná fér a ceny odpovídají kvalitě. 

AP

Zvuk stloukání dřevěných beden se naší vý-
robou line každý den. Měsíčně jich skladníci 
stlučou v průměru okolo 1000 ks. Dřevěná 
bedna patří k nejdůležitějším transportním 
obalům našich třidírových a průřezových 
uhlíkatých čepelek. Jelikož čepelky v dře-
věných bednách putují několik týdnů po 
moři a oceánu k našim zákazníkům, jsou na 
jejich kvalitu kladeny vysoké nároky. Bedny 
u našich zákazníků nekončí jako odpad, ale 
najdou mnohá využití.
Stabilní kvalitu a plynulost dodávek nám 
zajišťuje firma Dřevozávod Pražan s.r.o.  
z Poličky. Jedná se o rodinnou firmu s mno-
haletou tradicí, která letos slaví již 125 let od 
svého založení. Prošla různými etapami vý-
voje, dvěma vážnými požáry, znárodněním 
podniku a po revoluci se v rámci restituce 
vrátila zpět do vlastnictví rodiny Pražanů. 
Firma se specializuje na výrobu přeprav-
ních beden, především pro zbrojní průmysl.  
V roce 1998 byla firma zařazena do kodifi-
kačního systému NATO jako subdodavatele 
obalů pro vojen-
skou techniku, 
na pořez a od-
korňování tenké 
kulatiny a také 
na štěpkování 
odpadu. V po-
sledních letech 
se firma specia-
lizuje na výrobu 
stavebních se-
stav pro výrobu 
dřevostaveb.
Bezproblémo -
vou a dlouho-
trvající spolu-



NÁVŠTĚVA ZÁKAZNÍKA Z PORTUGALSKA
Koncem září jsme v naší firmě přivítali zá-
stupce z portugalské firmy Decimal Devo-
tion, pro které jsme dokončovali výrobu 
první zakázky nerezových holicích čepelek 
Platinum se značkou TATARA.
Tato ambiciózní firma byla založena teprve 
před několika lety se zaměřením na výrobu 
vysoce kvalitních holítek. Inspirací pro vý-
běr názvu značky TATARA byl výraz, který se 
v Japonsku používal pro označení pece, ve 
které místní kováři tavili ocel na samurajské 
meče. S tím souvisí i typický reliéf postavy 
samuraje, který se objevuje na všech jejich 
výrobcích.
Stejně jako japonské katany i produkty TA-
TARA jsou vyráběny s extrémním důrazem 
na přesnost, minimalismus a detail od sa-
motné výroby až po zabalení produktu.  
O tom jsme se měli možnost sami přesvěd-
čit už na začátku spolupráce při důkladném 
testování kvality našich čepelek a později 
při přípravě a schvalování finálního balení.

Celou výrobou nerezových čepelek je pro-
vedl náš provozní ředitel pan Baka, který 
jim poskytl podrobný a velice zajímavý vý-
klad o průběhu kompletního procesu až po 
kontrolu kvality. Během něj si měli možnost 
udělat fotografie a natočit krátká videa. Ty 
jim pomohou při představení, propagaci  

a prodeji čepelek 
zákazníkům a věří-
me, že i v navázání 
další spolupráce  
s naší firmou.

LD

PŘEDSTAVENÍ VEDOUCÍHO VÝROBY
Dobrý den,
jistě mě již většina 
z Vás viděla ve výro-
bě, nebo poznala při 
představení v prů-
běhu mého nástu-
pu. Nicméně bych 
se Vám touto ces-
tou ještě jednou rád 
představil. Nastoupil 
jsem do firmy Czech 
Blades s.r.o. 1. července 2023 na pozici ve-
doucího výroby. V současné době zastávám 
pozici zástupce stávajícího vedoucího výro-
by p. Doupovce a probíhá mé zaškolování. 
Po vystudování VUT v Brně v oboru strojí-
renská technologie jsem až do nástupu do 
této firmy působil jako technolog a koope-

rant v oblasti Automotive. Nicméně jsem 
cítil po určité době potřebu změny a rozší-
ření znalostí, proto jsem využil možnosti zú-
častnit se výběrového řízení na tuto pozici. 
Jelikož je takových firem málo, vše je pro 
mě nové, proto se snažím maximálně využít 
čas a posbírat co nejvíce informací o výrobě  
a chodu firmy. A musím upřímně říci, že 
na plnohodnotné porozumění pár měsíců 
opravdu nestačí, proto bych Vás všechny 
chtěl poprosit o vstřícnost, ochotu a jistou 
dávku pochopení. Věřím, že společnými si-
lami vše zvládneme! V případě jakéhokoli 
problému, nápadu nebo čehokoli jiného 
jsem zde pro Vás. Na závěr bych Vám chtěl 
popřát hodně zdraví a mnoho úspěchu jak 
v pracovním, tak i osobním životě.

MK



BROUSÍCÍ LINKA BERGER INDUSTRIAL
Jak jste si mnozí všimli, probíhá v součas-
né době na provozu Uhlík instalace již třetí 
brousící linky na průmyslové nože od firmy 
Berger z Německa. Tato firma respektive její 
předchůdce, na kterého navázala - August 
Nell, má velmi bohatou historii v oboru vý-
robní technologie pro jak průmyslové tak 
holící čepele. V minulosti jsme v naší firmě 
už provozovali linky od tohoto dodavatele 
– ať už to byly linky obtahu nerezových če-
pelek tak i brousící linka na systémové če-
pelky – pro nepamětníky – čepelky, které se 
používaly do holítek ať už dvoubřitých tak 
jednobřitých, které byly úspěšným produk-
tem značky ASTRA. 
Vraťme se však k současnosti. Instalova-
ná linka je již třetí tohoto typu.  První byla  
instalována v roce 2017, druhá 2021. Kon-

cem téhož roku se vedení firmy rozhodlo 
díky vzrůstající výrobě objednat již třetí nyní  
instalovanou linku. Z výše uvedeného vy-
plývá, že celý proces od uzavření smlouvy 
až po realizaci je relativně dlouhý - minimál-
ně dva roky. V případě první linky to bylo od 
prvotních kontaktů s dodavatelem po zpro-
voznění dokonce roků pět.
Věřím tedy, že instalaci při vzájemné spo-
lupráci s pracovníky dodavatele úspěšně 
zvládneme a linku uvedeme do provozu do 
konce listopadu, čímž výrazně zvýšíme vý-
robní kapacity na poli jednobřitých průmy-
slových nožů. 
Závěrem bych rád poděkoval všem, kdo se 
na realizaci tohoto projektu podíleli.

ML



BROUSÍCÍ LINKA BERGER INDUSTRIAL FOTOVOLTAICKÁ ELEKTRÁRNA  
– POSTUP INSTALACÍ

Přesně před rokem jsme úspěšně odstarto-
vali projekt instalace fotovoltaické elektrár-
ny v našem závodě, a jak to vypadá dnes? 
Jsme rádi za výběr a rozhodnutí spolupra-
covat s firmou, která nepatřila k problémo-
vým fotovoltaickým bublinám. Potvrdilo se, 
že jsme vybrali společnost, která stojí na re-
álných instalacích a skutečných znalostech 
v oboru. Navíc naše elektrárna rozhodně 
není instalace rodinného domečku, ale co 
do velikosti patří rozhodně k velkým projek-
tům realizovaným v ČR (800 kWp).
Ke konci září máme realizovanou celou in-
stalaci panelů, měničů a ovládacích prvků. 
Zdálo by se, že máme hotovo a můžeme se 
těšit na úspory. Jenom ladění provozu FVE 
v říjnu a listopadu, kdy elektrárna jela na 
minimum, vytvořilo úsporu 11,84 tun CO2,  
což odpovídá záchraně asi 310 stromů, 

nebo jako kdybychom automobilem objeli 
více než 1x celou naší planetu. Do normál-
ního spuštění však ještě potřebujeme osed-
lat „úředního šimla“, což představuje získat 
mnoho povolení a potvrzení. Jde hlavně  
o schválení a posouzení instalace společ-
ností ČEZ, stanovení míry požární bezpeč-
nosti, závěrečnou kolaudaci, schválení 
připojení do distribuční sítě a nakonec při-
dělení licence, jakožto výrobci elektrické 
energie. Nemůžu se ubránit dojmu, že sa-
motná stavba byla ta jednodušší část pro-
jektu. Naštěstí jsou teď dny krátké a slun-
ce míň, my máme zábavu na dlouhé zimní 
večery. Ale na jaře třeba napíši jiný článek, 
možná i o provozu kalírny o víkendu zdar-
ma.

MB



DŮKAZ ÚZKÝCH VZTAHŮ S INDONÉSIÍ
Při příležitosti Dne nezávislosti Indonéské 
republiky (17. 8.) a jeho oslavy dne 23. 8. 
2023 byl jednatel Czech Blades s.r.o., Milan 
Máša, jmenován historicky prvním hono-
rárním konzulem této 260milionové země 
a pověřen zastupováním jejího prezidenta 
v České republice. Nového honorárního 
konzula představila velvyslankyně Indoné-
sie v ČR, J.E. paní Kenssy Dwi Ekaningsih na 
slavnostní recepci v hotelu Hilton v Praze za 
přítomnosti asi 250 čestných hostů.

S úřadem honorárního konzula se pojí ně-
kolik povinností zejména s ohledem na po-
moc indonéským občanům v ČR, propagace 
země jako takové a koordinace vybraných 
ekonomických aktivit. Společnosti Czech 
Blades to bezpochyby umožní efektivněji 
hájit i vlastní zájmy v této 4. nejlidnatější 
zemi světa. Pověření jednatele naší firmy 
tímto úřadem je kromě vyjádření velké dů-
věry i potvrzením vysoké úrovně vzájem-
ných vztahů.

MiM



Snad každý z nás se určitým způsobem snaží chránit své zdraví. Někteří upřednostňují po-
hyb, zdravou stravu, správný odpočinek. Jiní polykají zázračné pilulky nebo využívají síly 
léčivých bylin.

Další nedílnou součástí péče o zdraví je ochrana zdraví při práci, která je mimo jiné stanove-
na v zákoníku práce (Zákon č.262/2006 Sb., § 106 Práva a povinnosti zaměstnance). Jedná 
se o dodržování pracovních postupů, používání osobních ochranných pracovních prostřed-
ků, mezi něž patří pracovní oděvy, obuv. Tyto poskytuje bezplatně zaměstnavatel. Vedení 

naší firmy má zájem o to, 
aby se všichni zaměst-
nanci cítili v pracovních 
oděvech a obuvi příjemně  
a zároveň je chránily od 
zbytečných úrazů. Proto 
mají zaměstnanci mož-
nost výběru z několika 
typů obuvi, montérek, 
trik. Přesto se setkává-
me s nevolí je nosit, tzn. 
s porušováním zákoníku 
práce. 

OCHRANA ZDRAVÍ - POUŽÍVÁNÍ OSOBNÍCH 
OCHRANNÝCH PRACOVNÍCH PROSTŘEDKŮ

V současné době jsou zaměstnanci upozorňováni 
na to, aby dodržovali povinnosti, vyplývající nejen 
ze zákoníku práce. Není v zájmu nikoho, aby se mu-
selo přistoupit k přísnějším opatřením. Vždyť i stát 
přistupuje k plnění povinností v oblasti bezpečnos-
ti a ochrany zdraví při práci velmi přísně a to poku-
tou až do výše 2 milionů korun. Taková částka by 
mohla být pro firmu nejen bolestná, ale i částečně 
likvidační.

Považujeme za normální v práci nosit pracovní 
oděvy, tak jako na zahradu nejdete ve společen-
ském oděvu, do divadla v teplákách, na hřiště v py-
žamu a do postele v neoprenu.

MS
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ZMĚNA DODAVATELE SLUŽEB ZÁVODNÍHO 
STRAVOVÁNÍ

Od 1. 11. 2023 se v naší firmě změnil do-
davatel služeb závodního stravování. Po 2 
letech jsme s ohledem na podněty zaměst-
nanců ukončili spolupráci s f. Aramark s.r.o. 
Ta předala pomyslný štafetový kolík firmě 
Šimek Catering s.r.o. 
Před zahájením spolupráce jsem požádala 
manžele Šimkovy o krátké představení se.
„Firmu Šimek Catering s.r.o. jsme založili 
v roce 2015 za účelem provozování restau-
race a penzionu „U Sedláka“ v Kladkách  
– Ošíkov. Od roku 2017 působíme v Jaromě-
řicích v penzionu Hanácká Krčma.
Naší hlavní činností jsou cateringové služby, 
tj. firemní akce, svatby, oslavy narozenin, 
rauty, hudební festivaly. Základem úspě-
chu je dlouholetá praxe v oboru gastrono-
mie (Jan Šimek) a manažerské dovednosti 
v oboru (Marta Šimková).

Na jaře letošního roku 
jsme byli osloveni  
f. Czech Blades s.r.o.  
s nabídkou provozování 
služeb v oblasti závod-
ního stravování přímo 
v areálu firmy. Pracuje-
me pouze s čerstvými a kvalitními surovina-
mi bez umělých dochucovadel. Do stávající-
ho kolektivu jídelny nově začleníme řezníka, 
který bude zpracovávat veškeré maso, jak 
se říká od A do Z, a kuchaře s dlouholetou 
praxí v oboru.
Do budoucna bychom rádi vydávali plno-
hodnotné večeře, znovu otevřeli kantýnu 
s prodejem našich řeznických a uzených vý-
robků, studené kuchyně a zákusků.
Naším cílem je spokojenost strávníků“

MS a Šimkovi

POMOC SE ZDRAVOTNÍ PÉČÍ PRO JITUŠKU 
HOVORKOVOU

Dlouhodobě a programově se Czech Blades 
snaží podávat pomocnou ruku tam, kde 
ji potřebují ti nejslabší a nejzranitelnější – 
děti či senioři, zvlášť ti s nějakým zdravot-
ním či sociálním handicapem. Mezi takové 
projekty patří podpora zdravotní péče pro 
malou Jitušku Hovorkovou, která trpí vel-
mi vážnými a život ztrpčujícími chorobami, 
mimo jiné i poruchou růstu.
Podpořili jsme proto příspěvkem projekt 
„Jevíčské dobrokilometry“ organizovaný 
městem Jevíčko, který Jitušce umožní do-
stat opakovaně dávku růstového hormonu 
v rámci imunologické péče. Bez ní by se pra-
videlně dostávala do vážných zdravotních 

obtíží souvisejících s její chorobou a v sou-
vislosti s tím by pravděpodobně nemohla 
zdaleka dosáhnout tělesné výšky, která by 
se alespoň trochu blížila standardu (běžné 
tělesné výšce stejně starých dětí).
Jitušce se budeme snažit pomáhat i do bu-
doucna, bude-li to třeba. MiM


